
Zápis 3-2020 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 14.8.2020 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat, Josef 

Pavlíček 

Omluven: Milan Vincenc 

 

Přítomni občané: 11 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 15.5.2020 

3. Zpráva o činnosti OZ.  

4. Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2021-2023 

5. Schválení dotací dle rozpočtu obce 

6. Rozpočtové opatření 3-2020 

7. Diskuze 

8. Souhrn usnesení 

9. Závěr 

 

 

1. Zasedání zahájil v 19 hodin starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se 6 zastupitelů, Milan 

Vincenc byl řádně omluven. Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla 

jmenována Milena Čermáková, ověřovateli zápisu byli navrženy a zvoleni Jan Opat a 

František Motl. Navržený program byl schválen.  

1.3.OZ za ověřovatele zápisu pana Jana Opata a pana Františka Motla. OZ schvaluje 

program zasedání.  

Hlasování: 6–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 15.5.2020 

Pan František Motl přečetl usnesení z minulého zasedání. Starosta ve své zprávě podá 

informace k úkolům z minulého zasedání.  

 

3. Zpráva o činnosti OZ 

Starosta informoval o aktivitách zastupitelstva od minulého zasedání.  

Starosta se zúčastnil valné hromady společnosti VaK Jablonné nad Orlicí. V hospodaření 

společnosti očekávají velké ztráty z převodu majetku na město Ústí nad Orlicí. Úkoly za rok 

2019 splnili. V naší obci připravují rekonstrukci vodovodu mezi čp.25 a čp.72 v souvislosti 

s přípravou rekonstrukce komunikace mezi čp. 25 a čp. 72. Projekt je již hotový, teď se řeší 

souhlasy. Dojde k výměně starého litinového vodovodního řádu včetně přípojek. Podzemní 

hydranty jsou v projektu, je počítáno s jedním hydrantem. Ještě budeme jednat, aby zůstaly 

zachovány stávající dva hydranty.  

U elektřiny se podařilo snížit sazbu ze 1736 Kč na 1430 Kč za MWh a ze 1687 Kč na 1395 

Kč a u osvětlení ze 1435 Kč na 1186 Kč. Celková úspora je 20 %. Zůstali jsme u ČEZ, na 

obecním úřadě byl vyměněn jistič na 25 A.  

U odpadového hospodářství došlo k navýšení nákladů o 10 %, takže jsou vyšší než v roce 

2019. Uvažujeme proto o navýšení poplatku za odpad ze současných 400 Kč na 450 Kč za 

osobu a rok. V Parlamentu jsou projednávány odpadové zákony, zatím nejsou schválené,  

měly platit již od roku 2021. Od roku 2030 by obce, které mají hodně směsného odpadu, měly 



být znevýhodněny. Mělo by se maximálně třídit a minimálně skládkovat. V naší obci jsme 

měli v roce 2019 12 tun tříděného odpadu – papír, plast, sklo, což bylo 35% celkového 

odpadu. Pokud přičteme bioodpad a kov, tak jsme měli 65-70% tříděného odpadu. Tento 

poměr by nám měl stačit na 4-5 let, aby nám nezvýšili poplatky za směsný odpad. Od 

1.7.2020 dává Eko-Kom odměnu za tříděný kov, 30 Kč za nádobu za čtvrtletí.  

V důsledku omezení kvůli koronaviru se neuskutečnilo několik naplánovaných kulturních 

akcí. Po uvolnění opatření byl 8.června pouťový oheň, akce se velmi vydařila. 9.června byla 

pouťová mše. 13.června bylo kino Přes prsty. 27.června pořádali hasiči dětský den, opět 

formou procházky. 28.června bylo vítání občánků, vítali jsme Daniela Novotného.  

Výročí měla paní Věra Krčmářová, 75let, a paní Růžena Bisová, 70 let.  

Vyšel další zpravodaj, všem korespondentům děkujeme za jejich články.  

24.června byla koordinační schůzka na MAS Nad Orlicí. Připravuje se program na další 

plánovací období. 

Na hřišti byla instalována 5metrová lanová věž. Pan Stanislav Vacek vyměnil poškozené 

dřevo na hřišti a instaloval nábytek do altánku před prodejnou.  

U pozemků pro výstavbu v lokalitě nad rybníkem došlo k dohodě s vlastníkem poloviny 

pozemku, panem Vlastimilem Doležalem, smlouva je již před podpisem. Poslední 

nevykoupený pozemek je po zesnulém Josefu Doležalovi, tam čekáme na ukončení dědického 

řízení a pak se prodej uskuteční.  

V letošním roce slavíme 110 let od založení knihovny. Knihovnu od roku 1968 spravuje paní 

Emilie Čermáková. K oslavě tohoto významného výročí pořádáme ve středu 9.září v obecní 

hospodě Talk show s panem Vlastimilem Vondruškou, jedním z nejčtenějších současných 

českých autorů. V rámci této akce bude předána plaketa obce paní Čermákové za práci pro 

knihovnu.  

Dolní část hřiště jsme dali k dispozici na portál Bez Kempu, jde o inzertní web, kde si mohou  

lidé s obytnými auty nebo karavany zajistit kempování v určené lokalitě. Zatím na tuto sezónu 

za poplatek 250 Kč za osobu na noc. Pan Opat nás informoval, že obec zatím za pronájem 

utržila 2168 Kč za celkem 6 rezervací.  

2.3. OZ schvaluje smlouvu s firmou VaK Jablonné nad Orlicí o právu k umístění a 

provedení stavby. 

Hlasování:6-0-0 

3.3 OZ souhlasí s pronájmem části hřiště pro kempování prostřednictvím portálu Bez 

Kempu pro sezónu 2020. 

Hlasování:6-0-0 

4.3. OZ pověřuje předsedu kulturního výboru pana Jana Opata zajištěním administrace 

a prostoru pro kempování včetně dodržování pravidel. 

Hlasování: 6-0-0 

5.3. OZ schvaluje udělení plakety obce paní Emilii Čermákové za dlouholeté vedení 

knihovny v Oucmanicích. 

Hlasování: 6-0-0 

 

Dále obec podala žádost o dotaci z Operačního programu zaměstnanost od Ministerstva práce 

a sociálních věcí prostřednictvím firmy Envipartner Brno. V rámci projektu by byl pořízen 

geoportál, nové webové stránky obce a došlo by k digitalizaci a katalogizaci dokumentů obce, 

včetně fotografií a smluv. Dále by z tohoto byla pořízena elektronická úřední deska 

s interaktivní obrazovkou. V rámci projektu jsou i mzdové náklady a proškolení osob. 

Minimální částka je 1 000 000 Kč a spoluúčast obce 5%. Alokace na projekt je 285 milionů 

Kč a žádostí je za 860 milionů Kč, tak uvidíme, zda dotaci dostaneme. 

6.3. OZ schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „zvýšení kvality komunikace v obci 

Oucmanice“ prostřednictvím firmy ENVIPARTNER Brno. 



Hlasování: 6-0-0 

 

Městský úřad ve Vysokém Mýtě vydal druhou zprávu o uplatňování Územního plánu 

Oucmanice. Je teď 30tidenní lhůta na připomínky, pak bude sepsána zpráva. Řeší zastavitelná 

území, že ještě nemáme využita všechna území navržená, 4 parcely nad hospodou, 3 parcely 

na jižní stráni a pruh u Vaškorových s 5 parcelami. Je zmíněno, že obec nemá čističku 

odpadních vod, bude změněno na plánované biologické rybníčky.  

V rámci dotací z Programu obnovy venkova se budou v září podávat dotace na příští rok. 

Podáme opravu komunikace mezi Markovými a Škopovými a úpravu prostranství včetně 

opravy křížku u rybníka.  

 

4. Střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2021-2023 

Paní Čermáková představila střednědobý výhled rozpočtu obce na roky 2021-2023. Bude 

přílohou zápisu. U daňových příjmů počítáme se současným stavem, ale může dojít ke 

změnám díky propadu ekonomiky v důsledku koronavirových opatření. Na velké investice 

v roce 2021 a 2022 použijeme přebytek hospodaření minulých let. Investice plánujeme: 

dočišťovací nádrže (2020-2021), komunikace mezi čp.25 a čp.72 (2021-2023), ZTV za 

rybníkem (2021-2022) a nová bouda (2021-2022).  

7.3.OZ schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2021-2023 

Hlasování: 6-0-0 

 

5. Schválení dotací dle rozpočtu obce 

Byla nám schválena dotace na obuv pro hasiče ve výši 70% 

8.3. OZ schvaluje smlouvu na dotaci pro zásahovou jednotku obce z rozpočtu 

Pardubického kraje. Dotace ve výši 10 000 Kč. 

Hlasování: 6-0-0 

Dále jsme dostali dotaci na opravu komunikace a chodníků, žádali jsme o 150 000 Kč a 

dostali jsme 80 000 Kč. 

9.3. OZ schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova ve výši  

80 000 Kč na akci „Oprava místních komunikací a chodníků“. 

Hlasování: 6-0-0 

Dále jsme dostali dotaci na zabezpečení prodejny Oucmanice ve výši 100 000 Kč. 

10.3. OZ schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova ve výši  

100 000 Kč na zabezpečení prodejny v Oucmanicích. 

Hlasování: 6-0-0 

Další dotace je odpočinkové místo ve výši 239 581 Kč. Projekt je schválen MAS, obodován 

na SZIF a dohoda by měla být uzavřena na přelomu září a října. 

11.3. OZ schvaluje pokračování projektu odpočinkového místa stavbou altánu. 

Hlasování: 6-0-0 

 

6. Rozpočtové opatření 3-2020 

Paní Čermáková předložila ke schválení Rozpočtové opatření 3-2020. Na straně došlo 

k navýšení příjmů dotacemi a schválenou kompenzací výpadku daňových příjmů. Ale došlo 

ke snížení daně z příjmu fyzických osob. Na straně výdajů došlo k navýšení ceny při nákupu 

pozemků. RO 3-2020 bude přílohou zápisu.  

12.3. OZ schvaluje Rozpočtové opatření č. 3-2020. 

Hlasování:6-0-0 

 

7. Diskuze 



První dotaz v diskuzi byl, zda není altán zbytečně drahý a zda byl osloven pan Vacek. 

Starosta odpověděl, že tento projekt přesahuje možnosti pana Vacka a vybraný zhotovitel je 

vítězem soutěže s cenou 308.000,- Kč. Další nabídky byly 392.000,- Kč a 424.000,- Kč.  

Stavbu bude realizovat pan Pecháček z Hanušovic, dřevořezbář známý z Cyrilometodějských 

dnů řemesel. Další poznámka byla, aby byl na altán umístěn název „Stezka pod korunami 

stromů“. Altán bude z akátového dřeva.  

Dále starosta informoval, že projekt na novou boudu na hřišti je již zhotoven a cena vychází 

podle rozpočtu projektantky na 2.200.000 Kč.  

Další podnět byl, aby byl proveden nátěr na dřevěných sochách v obci, že dochází k černání. 

Značný podíl na tom má letošní vlhký rok.  

Dále by měl být obnoven nátěr na oknech a dveřích v kapličce, aby se nemusely měnit příští 

rok všechny.  

Další dotaz se týkal zvažovaného zvyšování poplatků za odpad. Kolik obec doplácela 

v loňském roce. Starosta odpověděl, že obec doplácela cca 36 000 Kč. 

Dále starosta upozornil, že rekonstrukce vodovodu se bude realizovat pouze pokud se bude 

realizovat oprava komunikace.  

Další podnět byl, aby obec zakázala ohňostroje na území obce. Akce na Paletě a v hospodě 

někdy ohňostroje mají a pokud je neoznámí, tak porušují pravidla. Zastupitelstvo projedná.  

13.3. OZ ukládá projednat znovu situaci se zábavní pyrotechnikou v obci včetně zvážení 

úplného zákazu. 

Hlasování: 6-0-0 

 

8. Souhrn usnesení 

1.3.OZ schvaluje za zapisovatelku zasedání paní Milenu Čermákovou a za ověřovatele 

zápisu pana Jana Opata a pana Františka Motla. OZ schvaluje program zasedání. 

Hlasování: 6–0–0 

2.3. OZ schvaluje smlouvu s firmou VaK Jablonné nad Orlicí o právu k umístění a 

provedení stavby. 

3.3 OZ souhlasí s pronájmem části hřiště pro kempování prostřednictvím portálu Bez 

Kempu pro sezónu 2020. 

Hlasování:6-0-0 

4.3. OZ pověřuje předsedu kulturního výboru pana Jana Opata zajištěním administrace 

a prostoru pro kempování včetně dodržování pravidel. 

Hlasování: 6-0-0 

5.3. OZ schvaluje udělení plakety obce paní Emilii Čermákové za dlouholeté vedení 

knihovny v Oucmanicích. 

Hlasování: 6-0-0 

6.3. OZ schvaluje podání žádosti o dotaci na projekt „zvýšení kvality komunikace v obci 

Oucmanice“ prostřednictvím firmy ENVIPARTNER Brno. 

Hlasování: 6-0-0 

7.3. OZ schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu na roky 2021-2023. 

Hlasování: 6-0-0 

8.3. OZ schvaluje smlouvu na dotaci pro zásahovou jednotku obce z rozpočtu 

Pardubického kraje. Dotace ve výši 10 000 Kč. 

Hlasování: 6-0-0 

9.3. OZ schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova ve výši  

80 000 Kč na akci „Oprava místních komunikací a chodníků“. 



Hlasování: 6-0-0 

 

9.3. OZ schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova ve výši  

80 000 Kč na akci „Oprava místních komunikací a chodníků“. 

Hlasování: 6-0-0 

11.3. OZ schvaluje pokračování projektu odpočinkového místa stavbou altánu. 

Hlasování: 6-0-0 

12.3. OZ schvaluje Rozpočtové opatření 3-2020 

Hlasování:6-0-0 

13.3. OZ ukládá projednat znovu situaci se zábavní pyrotechnikou v obci včetně zvážení 

úplného zákazu 

Hlasování: 6-0-0 

 

9. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 20:45 a poděkoval občanům za účast. Příští veřejné 

zasedání bude 13.listopadu 2020. Dále pozval občany na kulturní akce, 9.září Talk show 

s Vlastimilem Vondruškou, 10.září bude pro ZŠ Brandýs nad Orlicí promítána cenzurovaná 

verze dokumentu „V síti“, 12. září pak necenzurovaná verze. 26.září hasiči pořádají rybářské 

závody. 7.listopadu bude divadelní představení „Čtení ke kafi“. Podle počasí bude i 

lampionový průvod pro děti v říjnu nebo v listopadu.  

 

V Oucmanicích 14.8. 2020 

 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    Jan Opat 

      František Motl 


